
信阳市资本市场发展专项奖补办法

（试行）
第一章　总  则 

第一条  根据《信阳市人民政府关于加快推动信阳资本市场高质量发展的实施意见》《信阳市企业上市倍增三年行动计划（2022-2024年）》，制定本办法。

第二条  本办法适用于纳入信阳市重点上市挂牌后备资源库的后备企业，奖补资金的使用管理遵循政府引导、突出重点、注重实效、公开透明的原则，市本级企业奖补资金由市、区受益财政按照税收划分比例界定支出责任。
第二章　支持范围和标准

第三条  企业股改支持。支持后备企业进行股份制改造，规范公司治理结构，企业在证券公司、中原股权交易中心指导下完成以上市或新三板挂牌为目的的股改并取得工商营业执照的，由受益财政给予50万元奖励。

第四条  企业境内上市支持。后备企业申请在上海、深圳、北京证券交易所首次公开发行股票并上市的，按照通过河南省证监局辅导验收、通过中国证监会（证券交易所）发行审核两个节点，由受益财政分别给予300万元、300万元奖励。

第五条  企业境外上市支持。上市后备企业在境外主流资本市场上市并实现融资且募集资金80%以上投向我市的，由受益财政一次性给予600万元奖励。

第六条  企业挂牌支持。上市后备企业在全国中小企业股份转让系统（新三板）挂牌成功后，由受益财政给予50万元奖励；进入新三板创新层，由受益财政再给予50万元奖励；企业在新三板创新层启动转板上市的，按照通过河南省证监局辅导验收、通过证券交易所发行审核两个节点，由受益财政分别给予200万元、300万元奖励。在中原股权交易中心（四板）交易板挂牌成功后，由受益财政按照其实际支付中介费用的50%给予一次性补助，每户企业最高补助不超过30万元。
第七条  外地上市公司迁入支持。对在北京证券交易所、上海证券交易所、深圳证券交易所或在境外主流证券交易所上市的外地（信阳行政区域之外）上市公司迁址并完成工商登记、纳税登记变更，承诺5年之内不外迁，同时从纳税登记变更之日起，企业生产经营所产生的各种税费在迁入地缴纳的，由受益财政给予一次性600万元奖励。

第八条  并购重组支持。上市公司成功实施并购重组信阳市域外企业，并达到中国证监会关于《上市公司重大资产重组管理办法》（中国证券监督管理委员会令53号）规定的重大资产重组标准的，并购金额5亿元以下的由受益财政奖励50万元；5亿元及以上、10亿元以下的由受益财政奖励100万元；10亿元及以上的由受益财政奖励150万元。

第九条  企业发行资本市场融资工具支持。对我市企业通过境内外资本市场发行的债务融资工具、资产证券化两类产品，分别按照其实际支付中介费用的50%给予补助，每户企业每类产品最高补助不超过100万元；对于发行绿色、扶贫债务融资工具或资产证券化产品的企业，每户企业每类产品最高补助不超过200万元。对为我市企业发行债券、资产证券化产品提供担保增信服务的融资担保机构，按照实际担保金额给予不超过1%的奖励，每户担保机构最高奖励不超过200万元。奖补资金申报拨付按照《河南省财政厅 河南省金融服务办公室关于印发河南省省级金融业发展专项奖补资金管理办法的通知》（豫财金〔2018〕67号）执行。

第十条  股权投资支持。各类私募基金和创投机构给予我市非上市企业股权投资支持且投资期限一年以上的（不包括投资设立基金），由非上市企业所在地受益财政按照其投资额的1%给予一次性奖励，单项最高奖励50万元，每家投资机构每年最高奖励100万元，奖补资金超过100万元且涉及多个受益财政的，由各受益财政按照比例分摊。（私募股权投资基金由信阳市政府引导基金、信阳市市管国有企业及县区引导基金或国资参与出资的，在计算金额时，应当从投资信阳区域内非上市企业的累计投资额中扣除信阳市政府引导基金、信阳市市管国有企业及县区引导基金或国资对该私募股权投资基金的出资额。）

第三章  申报要求和程序 

第十一条  每年4月30日前，符合条件的单位向各县区金融工作部门申报。5月15日前，各县区金融工作部门会同财政部门对本地区申报材料汇总审核后，由县区政府向市金融工作局进行申报，市金融工作局对申报材料进行初步审核并聘请第三方审计机构对相关材料进行审计。审核结果在市金融工作局官方网站公示无异议后，由市金融工作局会同市财政局向市政府报送审核意见。

第十二条  市财政局依据市政府批复结果，按规定向各辖区财政部门下发通知。相关辖区财政部门收到通知后，在15个工作日内将奖补专项资金拨付到申报单位。

第十三条  报送的数据经有关部门复核发现有重大错误的，取消当年该机构相关资金扶持资格。严重失信主体的单位、被市委市政府或信阳市金融稳定发展工作领导小组通报批评的单位，在通报批评当年及2个会计年度内参与的项目，不得申请除本办法第九条规定之外的奖补资金。

第十四条  申报材料

（一）申请企业股改奖励，需提供资金申请报告、改制后的企业营业执照、证券公司或中原股权交易中心与企业签订的上市或新三板挂牌辅导协议（协议里含有股改工作）、基本存款账户信息等相关材料。

（二）申请企业境内上市奖励，需提供资金申请报告、企业营业执照、河南省证监局出具的辅导情况的无异议函、中国证监会（或交易所）出具的受理函、中国证监会发审委审核结果公告、
中国证监会同意首次公开发行股票注册的批复、沪深证券交易所出具的证明企业已办理上市相关手续的公函、申报材料真实性声明、基本存款账户信息等相关材料。
（三）申请企业境外上市奖励，需提供资金申请报告、企业营业执照、中国证监会批复同意文件、境外证券交易所出具的证明企业已办理上市相关手续的公函、申报材料真实性声明、基本存款账户信息等相关材料。

（四）申请企业挂牌奖励，需提供资金申请报告、企业营业执照、全国中小企业股份转让系统出具的受理函及同意挂牌的函、全国中小企业股份转让系统定期调入创新层挂牌公司的公告、中原股权交易中心出具的同意挂牌的函、申报材料真实性声明、基本存款账户信息等相关材料。

（五）申请外地上市公司迁入奖励，需提供资金申请报告、企业营业执照、注册地和纳税登记地迁入我市的证明材料、5年内不迁出的承诺书、申报材料真实性声明、基本存款账户信息等相关材料。

（六）申请并购重组奖励，需提供资金申请报告、并购重组双方企业营业执照、符合中国证监会《上市公司重大资产重组管理办法》规定且完成重大资产重组的相关证明材料、申报材料真实性声明、基本存款账户信息等相关材料。

（七）申请股权投资奖励，需提供资金申请报告、私募基金或投资公司在国家发改委或中国证券投资基金业协会或中国证券业协会备案的证明文件、基金管理公司营业执照、基金管理公司在中国证券投资基金业协会备案的证明文件、投资合同、支持企业明细（包含被投资企业名称、注册地、投资金额、期限、退出方式等）、工商变更证明材料、资金入账凭证、申报材料真实性声明、基本存款账户信息等相关材料。

（八）申请企业发行资本市场融资工具奖励，按照《河南省省级金融业发展专项奖补资金管理办法》（豫财金〔2018〕67号）有关规定执行。

第十五条  申报材料需装订成册，一式4份，同时提供电子扫描文件。提供文件复印件的，需加盖单位印章。 

第四章　监督检查与绩效管理 

第十六条  市金融工作局负责定期对我市重点上市挂牌后备库实行动态调整，并将后备企业名单向市直有关部门和各辖区政府进行通报，作为享受当前省、市各项财政奖励政策和扶持政策有关依据。按照《信阳市人民政府关于印发建立完善守信联合激励和失信联合惩戒制度加快推进社会诚信建设实施方案的通知》（信政〔2016〕38号）要求，对各类违法违规及失信企业进行筛查，“黑名单”内的企业不得享受相关挂牌奖励政策。

第十七条  市金融工作局会同市财政局不定期对专项资金的审核、拨付、使用情况进行监督检查，对检查中发现的问题要按照有关法律法规及时处理，保证奖补政策落实到位。

第十八条 市金融工作局会同市财政局按照预算绩效管理相关规定，加强专项资金绩效管理，拟定专项资金绩效目标，在预算执行中实施绩效监控，年度结束后开展专项资金绩效评价，形成绩效评价报告；市财政局在部门绩效评价基础上适时开展绩效再评价，将绩效评价结果与改进预算管理和安排年度预算资金相衔接，实现预算和绩效管理一体化。各县区财政部门要比照执行。

第十九条  专项资金申报单位须按规定如实报送有关材料，不得弄虚作假，骗取、套取专项资金。对虚报材料骗取专项资金的，财政部门要追回资金，按照《财政违法行为处罚处分条例》（国务院令第427号）等有关规定严肃处理，并将其违规信息报送信用平台，纳入失信联合惩戒范畴。   

第五章　附  则 

第二十条  本办法所称私募基金和投资公司须依法进行工商登记，且在国家发改委或中国证券投资基金业协会或中国证券业协会备案管理。私募基金的奖励对象为该支基金的管理公司，基金管理公司须在中国证券投资基金业协会登记。

第二十一条  本办法自印发之日起施行，有效期3年。

Xinyang City Capital Market Development Special Reward and Compensation Measures

(Trial)

Chapter 1 General Provisions

Article 1 These Measures are formulated in accordance with the Implementation Opinions of the People's Government of Xinyang City on Accelerating the High Quality Development of the Capital Market of Xinyang City and the Three Year Action Plan of Xinyang City for the Multiplication of Listed Enterprises (2022-2024).

Article 2 These Measures are applicable to backup enterprises included in the key listed backup resource pool of Xinyang City. The use and management of bonus and subsidy funds follow the principles of government guidance, highlighting key points, focusing on effectiveness, openness and transparency. The city level enterprise bonus and subsidy funds are defined by the city and district benefit finance according to the tax revenue division ratio.

Chapter 2 Support Scope and Standards

Article 3 Support for Enterprise Share Reform. Supporting reserve enterprises in carrying out shareholding reform, standardizing corporate governance structure, and completing stock reform for the purpose of listing on the Shanghai Stock Exchange or the New Third Board under the guidance of securities companies and the Central Plains Equity Trading Center, and obtaining an industrial and commercial business license, the beneficiary finance will give a reward of 500000 yuan.

Article 4: Support for domestic listing of enterprises. If a backup enterprise applies for initial public offering and listing in Shanghai, Shenzhen and Beijing Stock Exchange, it will be rewarded with 3 million yuan and 3 million yuan respectively by the beneficiary finance according to the two nodes of passing the guidance and acceptance of Henan Securities Regulatory Bureau and the issuance review of China Securities Regulatory Commission (Stock Exchange).

Article 5: Support for overseas listing of enterprises. If a listed reserve enterprise goes public in the mainstream overseas capital market and achieves financing, and more than 80% of the raised funds are invested in our city, the beneficiary finance will provide a one-time reward of 6 million yuan.

Article 6 Support for Enterprise Listing. After the listed backup enterprise is successfully listed in the National Equities Exchange and Quotations (NEEQ), the beneficiary finance will give a reward of 500000 yuan; Entering the innovation layer of the New Third Board, a reward of 500000 yuan will be given by the beneficiary finance; If an enterprise initiates a listing on the new third board innovation layer, it will receive a reward of 2 million yuan and 3 million yuan respectively from the beneficiary finance, based on two nodes: passing the guidance and acceptance of the Henan Provincial Securities Regulatory Bureau and passing the issuance review of the stock exchange. After successfully listing on the Zhongyuan Equity Trading Center (Fourth Board) trading board, the beneficiary finance will provide a one-time subsidy of 50% of the actual intermediary fees paid, with a maximum subsidy of no more than 300000 yuan per enterprise.

Article 7: Support for relocation of non local listed companies. For non local (outside Xinyang administrative region) listed companies listed in Beijing Stock Exchange, Shanghai Stock Exchange, Shenzhen Stock Exchange or overseas mainstream stock exchanges that relocate and complete industrial and commercial registration and tax registration changes, it is promised that they will not relocate within five years. At the same time, from the date of tax registration changes, if various taxes generated by enterprise production and operation are paid in the place of relocation, the beneficiary finance will give a one-time reward of 6 million yuan.

Article 8 Support for mergers and acquisitions. If the listed company successfully implements the merger and reorganization of foreign enterprises in Xinyang City, and meets the criteria for major asset reorganization stipulated in the Measures for the Administration of Major Asset Restructuring of Listed Companies (Order No. 53 of the China Securities Regulatory Commission) issued by the China Securities Regulatory Commission, the beneficiary financial reward of 500000 yuan will be given to the company whose merger and acquisition amount is less than 500 million yuan; Beneficial financial rewards of 100% for those with a value of 500 million yuan or above but less than 1 billion yuanArticle 9: Enterprises shall issue capital market financing tools to support. For debt financing instruments and Securitization products issued by enterprises in our city through domestic and overseas capital markets, subsidies will be given according to 50% of the intermediary fees actually paid, and the maximum subsidy for each type of product of each enterprise will not exceed 1 million yuan; For enterprises that issue green and poverty alleviation debt financing instruments or Securitization products, the maximum subsidy for each type of product of each enterprise shall not exceed 2 million yuan. For financing guarantee institutions that provide guarantee and credit enhancement services for the issuance of bonds and Securitization products by enterprises in our city, no more than 1% of the actual guarantee amount will be awarded, and the maximum reward for each guarantee institution will not exceed 2 million yuan. The application and allocation of bonus and subsidy funds shall be carried out in accordance with the Notice of the Henan Provincial Department of Finance and the Henan Provincial Financial Services Office on Issuing the Management Measures for Special Bonus and Subsidy Funds for the Development of the Provincial Financial Industry in Henan Province (Yucaijin [2018] No. 67).

Article 10 Equity Investment Support. For various private equity funds and venture capital institutions that provide equity investment support to non listed enterprises in our city with an investment period of more than one year (excluding investment establishment funds), the beneficiary finance of the location of the non listed enterprise will give a one-time reward of 1% of its investment amount, with a maximum reward of 500000 yuan for a single item, and a maximum reward of 1 million yuan per year for each investment institution. If the subsidy funds exceed 1 million yuan and involve multiple beneficiary finances, Allocated proportionally by each beneficiary finance. (If the private equity investment fund is contributed by the guidance fund of Xinyang Municipal Government, the guidance fund of Xinyang Municipal Government, the guidance fund of counties and districts, or the state-owned capital, when calculating the amount, the contribution of Xinyang Municipal Government guidance fund, the guidance fund of Xinyang Municipal Government, the guidance fund of counties and districts, or the state-owned capital to the private equity investment fund shall be deducted from the cumulative investment amount of unlisted enterprises in Xinyang.)

Chapter 3 Declaration Requirements and Procedures

Article 11: Before April 30th of each year, eligible units shall declare to the financial work departments of each county or district. Before May 15th, the financial work departments of each county and district, in conjunction with the finance department, will summarize and review the application materials in their respective areas. The county and district governments will then submit the application to the Municipal Financial Work Bureau, which will conduct a preliminary review of the application materials and hire a third-party audit institution to audit the relevant materials. After the audit results are publicly announced on the official website of the Municipal Financial Work Bureau without objection, the Municipal Financial Work Bureau, in conjunction with the Municipal Finance Bureau, shall submit the audit opinions to the Municipal Government.

Article 12: The Municipal Finance Bureau shall, based on the approval results of the Municipal Government, issue notices to the financial departments of each jurisdiction in accordance with regulations. After receiving the notice, the relevant financial department of the jurisdiction shall allocate the special funds for rewards and subsidies to the applicant unit within 15 working days.

Article 13: If the submitted data is found to have significant errors after review by relevant departments, the institution's relevant funding support qualification for the current year shall be cancelled. Units that are seriously dishonest, or have been criticized by the Municipal Party Committee and the Municipal Government or the Xinyang Financial Stability and Development Leading Group, may not apply for award and subsidy funds other than those specified in Article 9 of these Measures for the projects they participated in in the year and two accounting years of the criticism.

Article 14 Application Materials

（1） To apply for corporate share reform rewards, a fund application report, a business license for the restructured enterprise, and a securities firm must be providedOr NEEQ listing guidance agreement (the agreement contains share reform work), basic Deposit account information and other relevant materials.

（2） To apply for domestic listing rewards for enterprises, it is necessary to provide a fund application report, enterprise business license, no objection letter issued by the Henan Provincial Securities Regulatory Bureau, acceptance letter issued by the China Securities Regulatory Commission (or exchange), and announcement of the review results of the China Securities Regulatory Commission's issuance and review committee

The official letter issued by Shanghai and Shenzhen Stock Exchanges certifying that the enterprise has gone through the relevant listing procedures, the declaration of the authenticity of the application materials, the basic Deposit account information and other relevant materials.

（3） To apply for an enterprise's overseas listing award, it is necessary to provide the capital application report, the enterprise's business license, the approval document of the CSRC, the official letter issued by the overseas stock exchange certifying that the enterprise has gone through the relevant listing procedures, the declaration of the authenticity of the application materials, the basic Deposit account information and other relevant materials.

（4） To apply for listing awards for enterprises, you need to provide the fund application report, the business license of the enterprise, the acceptance letter issued by the National Equities Exchange and Quotations, the announcement that the National Equities Exchange and Quotations regularly transfers to innovative companies, the letter of approval for listing issued by the Zhongyuan Equity Trading Center, the declaration of authenticity of application materials, basic Deposit account information and other relevant materials.

（5） In order to apply for the incentive for foreign listed companies to move in, you need to provide the fund application report, business license of the enterprise, certification materials for the registration place and tax registration place to move into our city, letter of commitment not to move out within five years, declaration of authenticity of declaration materials, basic Deposit account information and other relevant materials.

（6） To apply for M&A and restructuring awards, it is necessary to provide the fund application report, business licenses of both companies involved in M&A and restructuring, relevant certification materials that comply with the provisions of the CSRC's Measures for the Administration of Major Asset Restructuring of Listed Companies and have completed major asset restructuring, declaration of authenticity of application materials, basic Deposit account information and other relevant materials.

（7） To apply for equity investment awards, you need to provide a fund application report, supporting documents filed by private funds or investment companies with the National Development and Reform Commission or the Asset Management Association of China or the China Securities Association, business licenses of fund management companies, supporting documents filed by fund management companies with the Asset Management Association of China, investment contracts Supporting enterprise details (including the name, registration place, investment amount, term, exit method, etc. of the invested enterprise), industrial and commercial change certification materials, capital entry vouchers, declaration of authenticity of declaration materials, basic Deposit account information and other related materials.

（8） The application for the issuance of capital market financing tools by enterprises shall be executed in accordance with the relevant provisions of the "Henan Provincial Financial Industry Development Special Award and Supplementary Fund Management Measures" (Yucaijin [2018] No. 67).

Article 15: The application materials shall be bound into volumes, in quadruplicate, and electronic scanned documents shall be provided. If a copy of the document is provided, the unit seal must be affixed.

Chapter 4 Supervision, Inspection and Performance Management

Article 16: The Municipal Financial Work Bureau is responsible for regularly adjusting the reserve database for key listed companies in our city, and submitting the list of reserve enterprises to relevant departments directly under the city and various jurisdictionsThe government shall provide a notification as a basis for enjoying various financial incentives and support policies at the provincial and municipal levels. According to the requirements of the Notice of the People's Government of Xinyang City on Printing and Distributing the Implementation Plan of Establishing and Improving the Joint Incentive System for Keeping Faith and the Joint Punishment System for Losing Faith to Accelerate the Promotion of Social Integrity Construction (XZ [2016] No. 38), all kinds of illegal and dishonest enterprises shall be screened, and enterprises in the "blacklist" shall not enjoy the relevant listing incentive policies.

Article 17: The Municipal Financial Work Bureau, in conjunction with the Municipal Finance Bureau, shall supervise and inspect the review, allocation, and use of special funds from time to time. Any problems discovered during the inspection shall be promptly dealt with in accordance with relevant laws and regulations to ensure the implementation of reward and subsidy policies.

Article 18: The Municipal Financial Work Bureau, in conjunction with the Municipal Finance Bureau, shall strengthen the performance management of special funds in accordance with relevant regulations on budget performance management, formulate performance targets for special funds, implement performance monitoring in budget execution, and conduct performance evaluation of special funds after the end of the year to form a performance evaluation report; The Municipal Finance Bureau conducts timely performance re evaluation based on departmental performance evaluation, linking the performance evaluation results with the improvement of budget management and the arrangement of annual budget funds, and achieving the integration of budget and performance management. The financial departments of each county and district should implement it accordingly.

Article 19: Special fund application units shall truthfully submit relevant materials in accordance with regulations, and shall not engage in fraud, fraud, or embezzlement of special funds. For those who falsely report materials to obtain special funds, the financial department shall recover the funds, handle them seriously in accordance with relevant regulations such as the "Regulations on the Punishment and Punishment of Financial Illegal Acts" (State Council Order No. 427), and submit their violation information to the credit platform, which shall be included in the scope of joint punishment for dishonesty.

Chapter 5 Supplementary Provisions

Article 20 The private funds and investment companies referred to in these Measures shall be registered in industry and commerce according to law, and shall be put on record in the National Development and Reform Commission, the Asset Management Association of China or the China Securities Association. The reward object of the private fund is the fund management company, which must register with the Asset Management Association of China.

Article Twenty-One Demands These Measures shall come into force as of the date of printing and distribution, and shall be valid for three years.


